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Vážení spoluobčané, 

prázdniny a doby dovolených máme za sebou. Počasí 
bylo jako na houpačce, přesto se dá říci, že z pohledu 
návštěvnosti koupaliště, byly prázdniny úspěšné. 
Za  každé ráno perfektně připravené koupaliště a kemp 
jsou schovány desítky hodin práce, sedm dnů v týdnu. 
Chtěl bych poděkovat zaměstnancům našeho místního 
hospodářství, v čele s Hankou Nedvědovou (správcovou 
koupaliště), za to, že koupaliště a kemp v Zákupech jsou 
stále na dobré úrovni, což dokazuje zvyšující se 
návštěvnost a řada spokojených vracejících se 
návštěvníků. 
Ani práce ve městě se nezastavily. Byly opraveny (snad 
všechny) výtluky v asfaltových komunikacích, v Nábřežní 
ulici se „dorovnal“ asfalt až k rodinným domům a řada 
komunikací byla opravena drceným asfaltem. V ulici 
Vodní bylo doplněno zábradlí podél Svitávky (o střední 
tyč) a opraveny schody u mostku z Nábřežní ulice 
směrem na náměstí. V Nových Zákupech byly očištěny, 
opraveny a doplněny povalové chodníky v arboretu, 
jedna lavička přibyla a zbytek byl také opraven. 
Na  hřbitově probíhá rekonstrukce památkově chráněné 
hrobky, která byla ještě v horším stavu, než jsme čekali.  

Prázdniny jsou také ideálním časem pro opravy a úpravy 
ve školních budovách a v areálu školy. Ve škole proběhla 
rekonstrukce části podlah v učebnách, řada prostor byla 
nově vymalována a ve školní jídelně probíhaly opravy 
kanalizace. V prostorách šaten dětí byly instalovány 
kamery a bezpečnostní kování na skříňky. Největší 
změny proběhly ve sportovním areálu. Repasován byl 
fotbalový trávník. Hnojení, závlaha, dosypání zeminy 
a  písku, provzdušnění a dosetí udělaly krásný travnatý 
koberec, který snad chvíli vydrží. Podařilo se také 
zrealizovat dotační akci Modernizace povrchu 
basketbalového hřiště – místo asfaltu je instalován nový 
měkký umělohmotný povrch, přibyly další basketbalové 
koše a díky novému nalajnování a instalace kůlů lze 
hřiště využít na volejbal, tenis nebo nohejbal. 

O prázdninách také v Zákupech proběhly tř i 
nadregionální sportovní akce – Mistrovství světa 
v  trailovém orientačním sportu, Kameničák – závod 
horských kol a Bohemia orienteering – mezinárodní 
závody v orientačním běhu.  Všechny tyto akce proběhly 
za aktivní účasti a přispění města Zákupy. 

O prázdninách se toho událo v našem městě opravdu 
hodně. Zbývají poslední dvě věci. První je přání 
úspěšného vkročení do nového školního roku všem 
školákům a učitelům a tou druhou je pozvání na 
27. Zákupské slavnosti, které se uskuteční tradičně druhý 
víkend v září. Ty letošní budou „okořeněny“ stoletým 
výročím našeho Divadelního spolku Havlíček. Podrobný 
program naleznete uvnitř vydání zpravodaje.  

Jste srdečně zváni. 

Ing. Radek Lípa, starosta města 

Rada města Zákupy 26. 6. 2023 a 17. 7. 202 

Pozemky a věcná břemena 
Rada města Zákupy schválila: 
- pronájem části pozemku p. č. 52/1, trvalý travní porost 

o výměře cca 2191 m2 dle zákresu v k. ú.   Brenná, 
a  uzavření nájemní smlouvy s paní A.Š., Zákupy, 
za účelem ostatní plocha (oplocená) - chov drobného 
a domácího zvířectva, na dobu neurčitou, za nájemné 
0,75 Kč/m2/rok,  

- uzavření dodatku č. 1 ke Smlouvě o pachtu 
č.  A06-14/2014 ze dne 9. 7. 2014 s panem M.D., 
Zákupy, kterým dochází k rozšíření předmětu smlouvy 
o pozemek p. č. 106 o výměře 25 m2 v k. ú. Kamenice 
u Zákup, pachtovné 0,75 Kč/m2/rok,  

- Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene a dohodu o umístění stavby č. IP-12-4015317 
(zařízení distribuční soustavy realizované v rámci akce 
„ C L - Z á k u p y , p p č . 7 6 4 / 1 , r o z š í ř e n í D S , 
kNN“ na  pozemcích p. č. 764/1 a p. č. 762 v k. ú. 
Zákupy) se  společností ČEZ Distribuce, a. s., IČ 
24729035, se sídlem Teplická 874/8, Děčín. Smlouva je 
součástí tohoto usnesení jako příloha, 

- Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
b ř e m e n e a d o h o d u o u m í s t ě n í s t a v b y 
č.  IV-12-4024417/VB02 (zařízení distribuční soustavy 
realizované v rámci akce „CL-Brenná, p.č.864/1, kNN, 
vNN, DTS“ na pozemku p. č. 872/1 v k. ú. Brenná) se 
společností ČEZ Distribuce, a. s., IČ 24729035, se 
sídlem Teplická 874/8, Děčín. Smlouva je součástí 
tohoto usnesení jako příloha. 

Správa bytového fondu města  
Rada města Zákupy schválila: 
- uzavření nájemních smluv s nájemci bytů v majetku 

města Zákupy, jejichž nájemní smlouvy končí ke dni 
31. 8. 2023 a 30. 9. 2023, na dobu uvedenou 
v důvodové zprávě, 

- uzavření dodatku k nájemní smlouvě s nájemcem bytu 
v majetku města Zákupy, jehož nájemní smlouva končí 
ke dni 31. 8. 2023, a který splňuje podmínky podle 
Nařízením vlády č. 2/2021 Sb., o podmínkách použití 
peněžních prostředků Státního fondu podpory investic 
formou úvěru na podporu výstavby nájemních bytů na 
území České republiky, ve znění pozdějších předpisů, 
dle důvodové zprávy, 

- přidělení bytu č. 2 o velikosti 1+1 na adrese Nové 
Zákupy 515, Zákupy, a uzavření nájemní smlouvy 
na dobu určitou tři měsíce s panem M.J., Zákupy. 

Veřejné zakázky  
Rada města Zákupy schválila uzavření smlouvy o dílo se 
společností X-therm s.r.o., Nádražní 5, Mimoň, IČ 056 20 
821 na realizaci zakázky „Rekonstrukce zázemí školní 
jídelny ZŠ Zákupy“ v celkové ceně za dílo 624 383,03 Kč 
bez DPH, tedy 755 503,47 s DPH.  

Informace pro občanySlovo starosty
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Finanční záležitosti 
Rada města Zákupy schválila: 
- rozpočtové opatření č. 8/2023 na straně příjmů ve výši 

356.000 Kč a na straně výdajů ve výši 356.000 Kč 
v předloženém znění, 

- v souladu s § 102 odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů 
úhradu pohledávky měs ta Zákupy ve výš i 
890  778,24  Kč (příslušenství již uhrazených 
pohledávek) od RK Kouba, s. r. o., Tichá 245, Zákupy, 
IČ 095 10 958, formou osmnácti měsíčních splátek 
a  pověřila starostu podpisem dokumentu s názvem 
„Uznání dluhu a  dohoda o splátkovém kalendáři 
uzavřená podle §  2053 a § 1973 z.  č. 89/2012 Sb., 
občanského zákoníku“,  

- Českomoravské myslivecké jednotě, z. s., Okresní 
spolek Česká Lípa, Pivovarská 3157, Česká Lípa, 
IČ  677  77 082 poskytnutí finančního daru ve výši 
10  000 Kč na podporu a organizaci „II. ročníku 
Mysliveckého dne v Zákupech“ a uzavření darovací 
smlouvy č. B 09-51/2023 s uvedeným spolkem, 

Komise rady města 
Rada města Zákupy vzala na vědomí zápis z jednání 
komise pro kulturu a cestovní ruch ze dne 7. 6. 2023. 

Další usnesení 
Rada města Zákupy schválila: 
- s účinností s účinností od 1. 8. 2023 změnu 

Ubytovacího řádu Ubytovny Nové Zákupy, který je 
přílohou Provozního řádu Ubytovny Nové Zákupy 
č. 2/2017, v článku 3. odst. 3.3 – cena pobytu, která je 
stanovena ve výši 250 Kč/osobu/den, 

- s účinností od 1. 7. 2023 Provozní řád č. 1/2023 
Ubytovny na adrese Nové Zákupy 521, Zákupy (II. část 
II. NP) včetně jeho přílohy „Ubytovací řád“, 
v předloženém znění, 

- Dohodu o ukončení platnosti a účinnosti Smlouvy 
o  spolupráci č. 2190 021 ze dne 16. 2. 2021 mezi 
městem Zákupy a Nemocnicí s poliklinikou Česká 
Lípa, a. s., Purkyňova 1849, Česká Lípa, IČ 272 83 518,   

- uzavření Dodatku č. 3 ke Smlouvě o spolupráci ze dne 
20. 2. 2014 se společností DIMATEX CS spol. s r. o., 
Stará 24, Svárov, Stráž nad Nisou, IČ 432 24 245,  

- prodejní cenu propagačních materiálů: rozvrh hodin –
 12 Kč/ks, jednostranná záložka – 10 Kč/ks, 

- prodejní cenu propagačních materiálů – silikonového 
náramku ve výši 25 Kč/ks, bublifuku ve výši 40 Kč/ks, 
šňůrky na krk ve výši 45 Kč/ks a jojo ve výši 30 Kč/ks. 

Zastupitelstvo města Zákupy 21. 6. 2023 

Pozemky 
Zastupitelstvo města Zákupy schválilo: 
- prodej části pozemku p. č. 282 o výměře cca 135 m2 dle 

přiloženého zákresu v k. ú. Kamenice u Zákup, za cenu 
150 Kč/m2, a uzavření smlouvy o budoucí kupní 

smlouvě, která je součástí tohoto usnesení jako 
příloha, s panem P.V., Zákupy, 

- prodej pozemků p. č. 51 o výměře 281 m2, p. č. 50 – 
části o výměře cca 242 m2 a p. č. 92/1 – části o výměře 
cca 253 m2, dle zákresu, vše v k. ú. Kamenice u Zákup, 
za cenu 150 Kč/m2, a uzavření smlouvy o budoucí 
kupní smlouvě s panem J.H., Zákupy, 

- prodej pozemku p. č. 12/2 o výměře 165 m2, vznikající 
podle geometrického plánu č. 278-67/2023 rozdělením 
p. č. 12, v k. ú. Kamenice u Zákup, za cenu 24.750 Kč, 
do výlučného vlastnictví pana P.Ž., Zákupy, a uzavření 
kupní smlouvy,   

- prodej pozemků p. č. 445 o výměře 15 m2, p. č. 447 
o výměře 29 m2, p. č. 754/1 o výměře 147 m2 vznikající 
podle GP č. 1639-247/2022 rozdělením p. č. 754, vše 
v  k. ú. Zákupy, za cenu 28.650 Kč, do podílového 
spoluvlastnictví paní B.H., Zákupy, a paní V.H., Praha, 
a uzavření kupní smlouvy,  

Zastupitelstvo města Zákupy schválilo prodej pozemku 
p. č. 754/2 o výměře 108 m2, který vzniká podle                                    
geometrického plánu č. 1639-247/2022 rozdělením 
p. č. 754, v k. ú.  Zákupy, za cenu 16.200 Kč, a pozemku 
p.  č. 2568 o výměře 742 m2 v k. ú.  Zákupy za cenu 
371 000 Kč, a uzavření kupní smlouvy, která je součástí 
tohoto usnesení jako příloha, se společností J ELEKTRO 
s . r . o . , s e s í d l e m P o d h á j í 3 8 4 , Z á k u p y , 
IČ  066  59  497;  úplatné nabytí pozemku p. č. 761 
o  výměře 249 m2 v k. ú. Zákupy, který vzniká podle 
geometrického plánu č. 1639-247/2022, za cenu 
124 500 Kč, a uzavření kupní smlouvy, která je součástí 
tohoto usnesení jako příloha, se společností J ELEKTRO 
s.r.o., se sídlem Podhájí 384, Zákupy, IČ 066 59 497; 
realizace prodeje a úplatného nabytí proběhnou 
současně, po předložení potvrzení o vzdání se 
zástavního práva k pozemku p. č. 761, vznikajícího podle 
GP č. 1639-247/2022, v k. ú. Zákupy.   
Zastupitelstvo města Zákupy vzalo na vědomí žádost 
pana T.H. čj. MUZ/1106/2023 ze dne 4. 4. 2023 
a neschválilo záměr prodat pozemky p. č. 964, p. č. 965 
a části p. č. 977/1 o výměře cca 180 m2, vše v k. ú. Zákupy. 
Zastupitelstvo města Zákupy vzalo na vědomí žádost 
manželů K. a J. O. čj. MUZ/1471/2023 ze dne 11. 5. 2023 
a  neschválilo záměr prodat pozemky p. č. 1311 
a p. č. 1312 v k. ú. Zákupy. 

Veřejné zakázky  
Zastupitelstvo města Zákupy schválilo dodatek č. 1 ke 
smlouvě o dílo na akci „Rekonstrukce a oprava hrobky 
Franz Expedit von Schönfeld“ se společností TECHPRA 
s.  r. o., se sídlem Vinohradská 2165/48, 120 00 Praha 2 
IČ 042 37 200. 

Finanční záležitosti 
Zastupitelstvo města Zákupy schválilo: 
- účetní závěrku města Zákupy za rok 2022, 
- rozpočtové opatření č. 7/2023 na straně příjmů ve výši 

927.000 Kč, na straně výdajů ve výši 927.000 Kč.  

Informace pro občany
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Stejně jako v loňském roce, tak i letos táborníci ze Zákup 
a okolí zavítali do Kempu Černá Louže, kde jsme našli 
opět perfektně připravené zázemí pro náš tábor a tak 
to mohlo vypuknout. Poslední červnový týden navážení 
materiálu a stavění tábora a po vysvědčení to přišlo. Před 
školu přijely dva autobusy a ty odvezly přes šedesát 
táborníků do postaveného tábora a mohlo se začít.  
Letošním tématem byla pohádka Tajemství staré 
bambitky… nechyběl spravedlivý loupežník Karaba, 
zlořádi Ferenc s Lorencem, princezna, Včelí královna 
a  spousta dalších postav z obou dílů této pohádky.  
Táborníci se nám rozdělili do loupežnických hord, každá 
si vymyslela své jméno a celotáborovka a boj o nejlepší 
pozici při závěrečné cestě za pokladem mohl začít. Celý 
tábor táborníci soutěžili a sbírali Zlaté loužáky, a ta 
družina, která jich nasbírala nejvíc, vyrazila za pokladem  
jako první. Soutěžilo se v tradičních tábornických 
disciplínách – vybíjená (a letos i ta totální), přetahování 
lanem, střelba z luku, vzduchovek, laserových zbraní. 
Nechyběla ani stezka odvahy nebo dovednostní závod 
(děti se během tábora učily zdravovědu, orientaci 
v  mapě, rostliny, zvířata apod.). Byly tu i netradiční 
soutěže, při kterých děti hrály s Karabou karty nebo 
kostky. A každý večer nechyběla kytara, zpěvníky 
a  osvědčené tábornické písničky a hlavně i písničky 
z  Bambitky. No a jak celotáborovka dopadla? První 
u  pokladu byli těsně KudlazPudla, druzí Loupežníci 
z  Louže a třetí Čorkbuřti… pod pomyslnými stupni 
vítězů skončili např. Lukyho vražedná banda, 
Rumcajzníci, Zlaté nebezpečí atd.  
Letošní tábor se povedl, a hlavně utekl jako voda, a ten 
nový školní rok taky uteče a bude tu tábor znovu. 

Ale zpět ještě k tomu letošnímu… na tomto místě bych 
rád poděkoval těm, co nám s táborem pomohli. Řediteli 
ŽŠ a MŠ Zákupy panu Mgr. Čestmírovi Kopřivovi 
a  vedoucí školní jídelny Janě Vosáhlové za pomoc při 
organizaci a materiální zabezpečení tábora. Naši hasiči 
opět pomohli se stavbou i bouráním tábora. Díky! Stejně 
tak pracovníci Služeb místního hospodářství zaslouží 
poděkování za pomoc s dopravou a stavbou tábora.  
Velké poděkování patří těmto firmám, společnostem, 
lidem, kamarádům za hmotnou či finanční pomoc. 
Bez této pomoci bychom to měli složitější. 
Takže díky: AURIA AAH Czech s.r.o., Jaromír Lochman -
 ML Tuning, Jakub Krofian – Krofian s.r.o., Jaromír Škoda, 
ZOD Brniště, , Dolls Zákupy, Jizerské pekárny, Cittus 
s.r.o., BidFood, Zelenina Čižimský, Velmar a spousta 
dalších. Zvláštní poděkování patří Ivaně, Ivanovi a Sašovi 
z  kempu Černá Louže za péči a nám věnovanou 
trpělivost. Nejvíce díků a uznání a pochval tradičně 
zaslouží parta lidí, která tábor připravovala a poté na 
něm i trávila svůj volný čas a dovolenou. Takže PŘÁTELÉ 
A KAMARÁDI, díky moc za to, co pro nadšení dětí 
vyvádíte.  
Takže díky všem, kteří na sebe vzali odpovědnost, starali 
se o děti a podíleli se na zábavě po celou dobu tábora 
a  to úplně zadarmo, jen za dobrý pocit – Marušce 
Mitáčové, Týně Herinkové, Evičce a Týně Kerberovým, 
Adélce Švejdové, Majdě Marečkové, Miri Patákové, Elišce 
Kohoutové, Janě Brandýsové, Hance Lípové, Vojtovi 
„Karlovi“ Kopřivovi, Tomovi Knoblochovi, Ráďovi 
Reschovi, Míšovi „Žižuovi“ Paďourovi, Matouši a Kubovi 
Hrubanovým, Mácovi Jersonovi, Davidu Zikmundovi 
a  Jaromíru Lebedovi. O zdraví se nám skvěle postarala 

Zastupitelstvo města Zákupy vyjádřilo souhlas 
s  celoročním hospodařením města roku 2022, a to bez 
výhrad; a schválilo závěrečný účet města za rok 2022. 

Výbory zastupitelstva města 
Zastupitelstvo města Zákupy vzalo na vědomí: 
- rezignaci paní Kamily Andrové na funkci členky 

Osadního výboru Božíkov ke dni 30. 6. 2023, 
- zápis z 11. schůze finančního výboru konané dne 18. 5. 

2023 a z 12. schůze finančního výboru konané dne 7. 6. 
2023, 

- zápis ze 4. schůze kontrolního výboru ze dne 24. 5. 
2023. 

 Další usnesení 
Zastupitelstvo města Zákupy vydalo v souladu 
s ustanovením § 10 písm. d) a ustanovením § 84 odst. 2 

písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů, a na základě 
ustanovení § 11 odst. 3 písm. b) zákona č. 338/1992 Sb., 
o dani z nemovitých věcí, ve znění pozdějších předpisů, 
Obecně závaznou vyhlášku města Zákupy, kterou se 
stanovuje koeficient pro výpočet daně z nemovitých věcí 
u zdanitelných staveb a zdanitelných jednotek. 
Zastupitelstvo města Zákupy udělilo „Prestižní cenu 
města Zákupy za rok 2023“ paní Miloslavě Hudakové 
in  memoriam, bývalé starostce, za dlouholetou 
angažovanost a práci ve prospěch města Zákupy a jeho 
obyvatel, která zanechala výraznou stopu na rozkvětu 
města. 

Marie Svobodová 

Informace pro občany
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naše zdravotnice Zuzka Hrubanová - díky. Zcela speciální 
poděkování bych rád poslal týmu kuchařek ve složení 
Boženka Jirásková, Lída Špindlerová, Kája Motlová, Míra 
Jerson. Dále díky Ondrovi, Pukymu, Jozinovi a spol za 
pomoc na táboře. 
Snad jsem na nikoho s poděkováním nezapomněl, 
a pokud ano tak se omlouvám a děkuji mu o to víc. 

Takže Přátelé, Kamarádi, táborníci velcí a malí, za rok na 
táboře Nazdááááááááááár! 

Howg domluvil jsem Šílený Kůň
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Domov důchodců 
Letošní prázdninové měsíce jsou u konce a přinesly nám 
spoustu velice teplých dní, kdy největší potřebou bylo 
ochlazovat se. K tomu jsme u nás využívali studené 
melouny, ventilátory, chladící ručníky, stín pergoly 
a  hlavně chlazené nápoje. Také jsme již sklízeli první 
plody z našich keřů, které jsme na jaře zasadili.   
V letních měsících si naši klienti užili několik 
narozeninových oslav. Také jsme k narozeninám plnili 
přání a jedním z nich byla prohlídka zámku v Zákupech. 
Dále naši klienti navštívili Seniorské hry na Sychrově, 
kde naše organizace byla skvěle reprezentována, neboť 
účastníci her přivezli úžasné 3. medaile, zlato, stříbro 
a bronz.  Naše mužské osazenstvo domova dostalo dárek 
v podobě výletu do hospůdky 
v  Ž i z n í k o v ě . Ry z e p á n s k é 
odpoledne, ale s ženským 
doprovodem, si náramně užili.   
Náš domov z ískal nového 
kamaráda, dotykový interaktivní 
panel ÁMOS. Přejeme, aby 
dlouho sloužil nám všem a byl 
hojně využíván. 

Pečovatelská služba Zákupy 

Pečovatelská služba poskytuje pomoc a podporu osobám 
v nepříznivé sociální situaci v takové míře, aby uživatelé 
mohli setrvávat ve svém přirozeném domácím prostředí, 

se zachováním vazeb na svou rodinu, přátele a okolí. 
Naše pečovatelky rády poskytnou pomoc a podporu 
lidem v jejich domácnostech v Zákupech i okolních 
obcích. Ve spolupráci s naší sociální pracovnicí 
p.  Kouřimskou můžete nastavit pomoc a podporu tak, 
že  pečovatelky k vám přijedou či přijdou a pomohou 
v  oblastech péče o vaši osobu, při poskytování stravy 
či  při základní péči o vaši domácnost. Můžeme vám 
pomoci při zajištění chodu domácnosti - např. nákupy, 
pochůzky, vyzvednutí léků v lékárně, pomoc s úklidem 
nebo praním prádla. Zajišťujeme zprostředkování 
kontaktu se  společenským prostředím - doprovod 
k lékaři, na různé instituce nebo jen na procházku. 
Můžeme vám nabídnout každodenní odběr obědů, které 
se vaří v naší kuchyni. Naše obědy jsou připravovány 
a vařeny s láskou a pod dohledem nutričního specialisty. 
Po předchozí domluvě, za cenu 95,- Kč / oběd si je denně 
můžete vyzvedávat v naší kuchyni. V případě zájmu 
kontaktujte p. Říhovou, telefon 487874907 nebo 
731657871 
Rádi vás přivítáme na našich webových stránkách: 
https://www.ddzakupy.cz a na facebooku Domov 
důchodců a dům s pečovatelskou službou Zákupy. 

Budeme se na vás těšit. 
Bc. Romana Kučerová 
Ředitelka DD a DPS    

DOMOV DŮCHODCŮ A DŮM S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU

https://www.ddzakupy.cz
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Vážení čtenáři Zákupského 
zpravodaje, ve kterém jsem 
dlouhá léta otiskoval informace 
o městské kronice i některé 
pasáže z jednotlivých ročních 
zápisů!  
Po půl století práce na zákupské 
kronice jsem se rozhodl na práci 
m ě s t s k é h o k r o n i k á ř e 
k  30.  září  2023 rezignovat 
a  předat ji do mladších rukou. 

Nebylo to snadné rozhodnutí, ale věk i zdravotní stav mi 
při rozhodování pomohly. Rád bych se s kronikářskou 
prací a  s vámi, milí čtenáři, rozloučil následující 
STRUČNOU HISTORIÍ ZÁKUPSKÉHO KRONIKÁŘSTVÍ.                                                                                               

Především je třeba mít na paměti, že Zákupy byly vlastně 
až do roku 1945 městem německojazyčným. Proto 
i kroniky jsou v tomto období psány německy. 
Nejstarší zachovanou a stále živou je kronika 
děkanského kostela sv. Fabiána a Šebestiána, která je 
vedena od roku 1860, kdy ji začal zpracovávat P. Heinrich 
Schleichart von Wiesenthal nepochybně v souvislosti 
s přestavbou kostela.  
Jen o rok mladší je soukromá kronika Ignace Böhma, 
započatá v roce 1861, ale vracející se až k počátkům 
zákupské historie. Obě kroniky zcela jistě vycházely ze 
starších textů, jež se bohužel v Zákupech nedochovaly. 
Zvláště o existence starší kostelní kroniky nelze 
pochybovat.  
Další zachovanou kronikou je soukromá kronika 
četnického strážmistra Johanna Skally, kterou autor 
dovedl až do roku 1935. Opisy všech tří uvedených textů 
získaných od pana Bernharda Kirschera jsou umístěny 
v archivu kroniky. Kromě nich vznikly i další soukromé 
kroniky, které se však buď nezachovaly nebo jsou 
v soukromých rukách a nedostupné.  
Nepochybně mělo město svou městskou kroniku, která 
se ale v Zákupech nezachovala, a tak máme k dispozici 
jen německou městskou kroniku až z nové doby. Ta pro 
minulá staletí využila mimo jiné i zmíněných už 
soukromých kronik J. Skally a I. Böhma i kroniky kostelní 
a je evidentně opisem jejich částí. Zápisy v této kronice 
skončily rokem 1943, porážkou Němců u Stalingradu. 
Tato pamětní kniha je uložena v archivu v České Lípě 
a  její částečný český překlad je součástí 1. dílu v roce 
1974 (viz dále) započaté kroniky české (první dva 
rukopisné díly jsou uloženy tamtéž). 
Od roku dále pak už žádné oficiální městské kronikářské 
záznamy neexistovaly (školy, jednotlivé spolky 
a  organizace však mnohdy psaly kroniky vlastní vyšší 
či nižší úrovně – viz níže).  
Na příkaz z vyšších míst byla v roce 1974 vytvořena 
komise pro městskou kroniku ve složení pan Josef Vik – 
předseda a pánové Bohumil Červencl a František Bartoš 
– jakožto pamětníci, kteří byli pověřeni shromáždit 

dostupný materiál a vzpomínky k doplnění stručného 
zápisu za léta 1945-74. Členem této komise byl 
jmenován také Jiří M. Šimek, jemuž bylo služebním 
příkazem uloženo, aby jako učitel českého jazyka 
a  dějepisu zápisy formuloval. Tato komise přestala 
pracovat po doplnění zápisů 1945-74. Jiřím Šimkem 
vytvořený koncept zapisovala do čistopisu kroniky 
učitelka paní Renáta Cardová. 
Spolu s J. Vikem, který byl jmenován oficiálním 
kronikářem, pak byl J. M. Šimek pověřen dalším 
zpracováváním jednotlivých ročních zápisů kroniky od 
roku 1974. Shromažďoval materiály a zpracovával 
koncept, který pak rada MěNV ideologicky upravovala. 
Tyto koncepty včetně úprav jsou k dispozici v archivu 
kroniky. Zpočátku povinná, nařízená práce počala J.M.Š. 
bavit a na konec se stala jeho koníčkem. Zápis však J.M.Š. 
z politických důvodů, především v důsledku jeho postojů 
v roce 1968-69, nesměl jako kronikář podepisovat. Sám 
byl nakonec jmenován oficiálním kronikářem po smrti 
J.  Vika v roce 1984, když se nenašel jiný, ochotný 
a politicky vhodnější kandidát. Neoficiálním kronikářem 
byl tedy J.M.Š. od roku 1974, oficiálním od roku 1984. 
K dnešnímu dni má městská kronika již pět dílů, z nichž 
první dva ručně psané, jak už uvedeno, jsou uloženy 
v  archivu v České Lípě, zbývající pak v místnosti 
kronikáře v zákupském kulturním domě. V současné 
době je kronika psána na PC. Ve funkci oficiálního 
kronikáře vybudoval J.M.Š. obsáhlý archiv kronikáře, kde 
jsou každý rok kromě ročních zápisů ukládány 
a  evidovány archiválie – tisk, základní administrativa 
města, zprávy organizací, fotodokumentace, plakáty 
a pozvánky, volební materiály atd. atd. Vše je po dohodě 
přístupno veřejnosti.  
V době 1984-2023 se kronika třikrát stěhovala (radnice, 
KD, ZŠ, KD). 
Kronikář pořádal výstavy archiválií, besedy na požádání 
pro veřejnost, žáky školy a klienty domova důchodců. 
Poskytoval rovněž individuální konzultace a psal články 
do ZZ. Zpracoval základní údaje o Zákupech 
od  přírodních informací přes místopis až po historii 
do obsáhlé publikace, jež pak vyšla nákladem města ve 
dvou vydáních pod názvem Povídání o Zákupech. Stejně 
tak byly vydány Šimkovy Báje a pověsti ze Zákup a okolí 
nebo Památník zákupský. V letošním roce vyšla 
publikace Historie divadla v Zákupech – 100 let DS 
Havlíček Zákupy.  
J. M. Šimek zachránil a uchoval některé starší kroniky, 
např. jednotřídní školy v Božíkově, zbytky školní kroniky 
lasvické, kroniku zápasnického oddílu ze 70. let, 
volejbalového oddílu od roku 1960, kulturních institucí 
(MOB, SKZ, MěKS, či Kruhu přátel hudby), Svazarmu aj.  
Vše je součástí kronikářského archivu. 
J.M.Š. připravil dvě akce, s jejichž realizací bylo započato 
v  roce 2020, práce však byly přerušeny covidem, 
následně pak byly zatlačeny do pozadí událostmi 
aktuálnějšími (severozápadní obchvat, budování nového 

HISTORIE KRONIKÁŘSTVÍ
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centra Sboru dobrovolných hasičů, převzetí objektu 
Orlík, v neposlední řadě pak přepadení Ukrajiny Ruskem, 
což zasáhlo přímo i život v Zákupech). Jedná 
se  o  Zákupský památkový okruh a instalaci pamětní 
desky účastníků tří odbojů na nám. Svobody. 
Ve chvíli, kdy končím ve funkci kronikáře, je kronika 
kompletní k polovině roku 2023 a bude předána nové 
kronikářce paní Martině Jindrové. Přeju jí, aby práce 
kronikáře jí přinesla radost; znamenalo by to, 
že i Zákupy se mají z čeho radovat. 
Tu se pak ještě obracím na Radu města Zákupy 
se  žádostí, aby pověřila komisi pro kulturu a cestovní 
ruch a  kulturní referentku dokončením dvou výše 

uvedených akcí . Zákupské histori i , občanům 
i návštěvníkům to dlužíme. 
Na závěr děkuji vedení města Zákupy a především 
starostovi Ing. Radku Lípovi za bezvýhradnou podporu 
mé kronikářské práce pro Zákupy. Nebylo tomu tak ve 
všech dobách.                
                                                             Mgr. Jiří M. Šimek, 

do 30. září kronikář města Zákupy 
P. S. 
DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ: OD 30. ZÁŘÍ JE NEFUNKČNÍ 
E-MAILOVÁ ADRESA zakupy. kultury@centrum.cz 
  

Jistě jste již zaznamenali, že Město Zákupy podporuje rozvoj vzdělávání seniorů a aktivně se připravuje na zahájení 
studia zákupských seniorů v rámci projektu „Virtuální univerzita třetího věku“.   
Virtuální Univerzita třetího věku (VU3V) je jedna z forem celoživotního vzdělávání, organizovaná Provozně 
ekonomickou fakultou České zemědělské univerzity v Praze, která umožňuje studium i zájemcům přímo v místě 
bydliště. Mimo to vytváří prostředí pro aktivní setkávání seniorů a umožňuje jim větší sociální kontakty. Na studium 
navazuje i možnost „volnočasových“ aktivit pro posluchače – výlety, přednášky, společné akce. 
Tento projekt podporující vzdělávání seniorů bude v Zákupech zahájen při naplnění kapacity jedné studijní skupiny 
seniorů stanovené Českou zemědělskou univerzitou v Praze a to 4. října dopoledne v 9 h. Výuka bude probíhat vždy 
ve středu v intervalu 1x za 14 dní dopoledne 9-11 hod. v registrovaném konzultačním středisku Zákupy (Kulturní 
dům Zákupy, malý salónek). 
Kontaktní osobou (tutor studia konzultačního střediska Zákupy) v tomto projektu je Ing. Barbara Vítková, 
předsedkyně a ředitelka spolku UMÍME SI POMAHAT, z. s. (barbara.vitkova@umime-si-pomahat.cz, kontakt 
+420 724 326 684). 
Pokud máte zájem o studium, přijďte 4. října na zahájení zimního semestru do malého salónku Kulturního domu 
Zákupy, kde se můžete ke studiu zaregistrovat. Registrace dalších zájemců bude možná nejpozději do 18. října 2023. 
Těšíme se na Vás!                                                                                               

Bc. Iva Kreisingerová, místostarostka města 

Podpora rozvoje vzdělávání zákupských seniorů 
Virtuální univerzita třetího věku 

mailto:kultury@centrum.cz
mailto:barbara.vitkova@umime-si-pomahat.cz
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Tábor je za námi a už teď se těšíme na ten příští. Místo 
bylo stejné , jako v minulém roce, a to v Mníšku 
u Liberce. Účastnilo se ho celkem 18 dětí ve věku 6-17 
let. Spali jsme v teepee, vařili na kamnech postavených 
z cihel a bláta, dlabali z ešusů všemožné dobroty, zpívali 
jsme s  kytarou, vyráběli a zkoušeli nové věci, zažili 
spoustu dobrodružství, smrděli kouřem a to vše ve skvělé 
partě.  
Téma celotáborové hry bylo Osadníci. Počasí nám sice 
úplně nepřálo, ale i tak, se nám podařilo dokončit 
celotáborovou hru a dostat osadu Springfield (název si 
osadníci odhlasovali sami) na nejvyšší úroveň. Vyráběli 

jsme vodní filtry, seli řeřichu (někteří i sklidili), stopovali 
a zkoušeli budovat pasti. Stříleli jsme z luku, hráli fotbal 
a za deště deskovky. Indiáni s námi slavnostně povečeřeli 
tortily a inspirovali k výrobě lapače snů a šípů. Došlo i na 
slibový oheň a tak do rodiny světlušek přibyla další 
sestřička se slibem. Překvapivě a neočekávaně 
(pro samotné slibující) došlo i na sliby roverů. Nechyběla 
ani návštěva libereckého bazénu, kde jsme se nejenom 
vyblbnuli, ale užili si i teplou vodu přístupnou na jedno 
zmáčknutí. Na táboře tentokrát byla i vojenská sprcha, 
tudíž i tam se šlo sprchovat v teplé vodě, ale celková 
anabáze, která vedla k teplé tekoucí vodě, je nebývale 
namáhavější. Předposlední den nás potešilo dobré počasí 
a mohli jsme sklidit téměř celý tábor a vše bylo suché. 

Během večera, kdy plápolal závěrečný táborový oheň, 
přiletěly sovy se zvacími dopisy do Školy čar a  kouzel 
v Bradavicích a dětem oznámily, jaké téma je čeká nejen 
příští tábor, ale i celý další skautský rok.  
Spoustu věcí, které jsme na táboře a nejen tam mohli 
dětem dopřát, jsme pořídili díky štědrým darům 
od  našich podporovatelů. Jmenovitě to jsou Město 
Zákupy, Plastservis Kamenice, Okna Moravčík a Zelenina 
Bohatice. Veliké díky za celý náš oddíl.  
Chtěl bych touto cestou ještě jednou poděkovat našim 
kuchařům - Janě a Kamilovi. Byl to jejich první tábor 
v  této roli a zvládli ho na jedničku! Jídlo bylo chutné, 
rozmanité a všichni se nacpali.  
Ostatní vedoucí pomáhali, kde bylo třeba a rád bych jím 
také poděkoval jmenovitě. Díky Jerry, Davide, Lukyne, 
Aničko a Adame.  
Od září přijímáme i nováčky, proto rádi uvítáme zájemce 
ve věku 6-14 let. Těšíme se na vás! 

Vedoucí oddílu Medvědi   
Martin Vorel - Sojka 

SKAUTI ZÁKUPY
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Pořádaný Klubem aktivních seniorů Zákupy. 
Podmínkou účasti byl věk nad 55 let.   

Čtvrtého ročníku turnaje se zúčastnilo deset 
pětičlenných družstev: 
čtyři družstva vyslal Klub aktivních seniorů, jedno 
družstvo Levicový klub žen, Obec baráčníků, Divadelní 
spolek Havlíček, ZO KSČM, DPS Nové Zákupy a Nové 
Zákupy - sídliště . 
Byla uspořádána 3 kola a v každém kole se sečetla 
bodová hodnota tří hodů každého soutěžícího.   
Výsledky družstev: 
1. Klub aktivních seniorů 2    667 bodů 

2. ZO KSČM                   550 bodů 

3. DPS Nové Zákupy              539 bodů 

Odměněna byla nejlepší družstva, nejlepší hráči i hráči 
s nejvyšším počtem bodů z každého družstva. Dostalo se 
i na cenu útěchy. 
Těšíme se na Vaši účast v pátém ročníku turnaje v  roce 
2024. 

Za Klub aktivních seniorů Zákupy  
Ing. Jiřina Fridrichová 

KLUB AKTIVNÍCH SENIORŮ - ŠIPKOVÝ TURNAJ 1. 7. 2023
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Léto se pomalu přesouvá k podzimu. Výkyvy počasí, kdy 
velká vedra střídaly chladné dny, na ty si musíme prý 
zvyknout. 
A jaké bylo "kulturní" léto v Kamenici? Povedlo se nám 
uspořádat tři akce. 
Tou první byl dětský den. Jako vždy děti musely projít 
stanovišti, kde pro ně byly přichystány různé úkoly. 
Po zdolání jim byl odměnou balíček nejen sladkostí, ale 
i malých drobností pro pobavení. Ale největším lákadlem 
byla soutěž v přetahování lanem. To nesmí chybět. Opět 
vyhrála děvčata, ovšem za pomoci maminek a babiček. 
Druhou akcí bylo kácení máje. Začíná z toho být celkem 
pěkná tradice. Opekli jsme si buřty, poklábosili. 
Třetí akcí byla naše Prokopská pouť. Ač bylo vedro, sešlo 
se dost lidí. Pro příjemnější ovzduší jsme stříkali stany 
vodou, aby se vzduch ochladil. 
Kamenické hospodyňky opět nezklamaly, napekly různé 
dobroty. Všem moc chutnalo. 

Pro zpestření naší pouti připravila Lenka Divišová 
s  dětmi malé pohádkové představení. Samozřejmě 
nechyběl i náš skvělý kouzelník. 
Pro děti byly připraveny i dílničky, kde si mohly z korálků 
a kamenů vytvořit malé ozdoby a náramky. Děti si mohly 
zaskákat v nafukovacím hradu, přestože bylo teplo, ani 
to je neodradilo.  
Největším zážitkem ovšem pro ně byla hasičská pěna. 
A nejen pro ně, tentokrát se šli do pěny osvěžit i někteří 
dospěláci. 
Nejlepším osvěžením ale bylo probíhat pod proudem 
tekoucí vody od hasičů. Ti všechny "pěnomilce" krásně 
postříkali. 
K tanci a poslechu nám zahráli P. Kouba a  S. Luňák. 
Na závěr bych chtěla za OV Kamenice poděkovat městu 
za zapůjčení stanů a lavic, hasičům za skvělý zážitek 
a pak všem dobrovolníkům, kteří s touto akcí pomáhali. 

Věra Hlavničková 

OSADNÍ VÝBOR KAMENICE
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Ohlédnutí za sezónou 2022/2023 
Na hodnocení minulé sezóny, ve které tým Zákupy A 
získal titul mistra okresního přeboru, jsem se zeptala 
trenéra týmu Zákupy B Junioři Petra Kreisingera 
a kapitána týmu Zákupy A Ondřeje Průchy. 

Nejprve hodnocení Petra Kreisingera: 

Jak hodnotíš uplynulou sezónu? 

Minulou sezónu hodnotím velice dobře, odehráli jsme 
úspěšně všechny zápasy a s výkony týmu jsem 
spokojený. 
Který hráč byl podle tebe nejúspěšnější? 
Určitě bych chtěl zmínit Matouše Severu, který během 
sezóny nabral spoustu nových zkušeností. Poté Jindru 
Kreisingera a Jakuba Řeháka. 
Jsi spokojený s výkony kterých tým dosáhnul? 
Jsem spokojený, ale věřím, že s novou sezónou budu 

spokojený ještě více. 

Jak vidíš přípravy na novou sezónu? 

Aktivně přes léto trénujeme na antuce a od září budeme 
trénovat v hale, abychom se pečlivě připravili na novou 
sezónu, ve které náš tým nastoupí nejen do okresního 
přeboru dospělých, ale bude hrát i krajský přebor 
juniorů. 
Plánujete nějaké změny v týmu? 
Jádro týmu je stabilní, doufáme, že se náš tým rozšíří 
o další hráče. 
Jak myslíš, že dopadne nová sezóna? 
Máme první zkušenost s minulou sezónou a myslím, že 
druhé sezóně v rámci okresního přeboru budeme 
úspěšnější, co se týká krajského přeboru juniorů tam to 
bude o sbírání zkušeností a myslím, že můžeme 
překvapit. 

A nyní hodnocení Ondřeje Průchy: 

Jak hodnotíš minulou sezónu? 
Minulou sezónu hodnotím velice pozitivně. Po několika 
letech začal náš tým hrát opět okresní přebor. No a tuto 
soutěž jsme vyhráli. Navázali jsme tak na naše 
předchůdce, kteří v této soutěži také dominovali. 
Kdo byl podle tebe nejlepší hráč? 

Za mne byl nejlepším hráčem celý tým, volejbal 
je  týmová hra a bez dobré souhry a práce všech hráčů 
nelze dosáhnout úspěchu. Pokud mám ale někoho 
vyzdvihnout, bude to blokař Adam Radoňský a smečař 
Denis Kadlec. Další by byl nahrávač Adam Jindřich 
a takhle bych mohl pokračovat a vyjmenovat celý tým. 
Jsi spokojený s výkony, kterých tým dosáhl? 

Jednoznačně ano.  
Jak vidíš přípravy na novou sezónu? 

Tvrdá příprava nám začne od září, tým bude doplněn 
o nové hráče a ti se musí s námi sehrát. Takže nás čeká 
spousta práce. 
Plánujete nějaké změny v týmu? 

Ano, bohužel nám odchází dva klíčoví hráči, Adam 
Radoňský a Denis Kadlec. Takže musíme vyřešit posty 
blokaře a smečaře. Navíc začneme využívat pozici libera. 
Jak si myslíš, že dopadne nová sezóna? 
Rádi bychom obhájili titul mistra okresního přeboru, ale 
určitě to bude náročné. Za sebe mohu slíbit, že pro to 
uděláme vše, co bude v našich silách. 

Za oddíl volejbalu Karolína Krahulcová. 

TJ VOLEJBAL ZÁKUPY

Petr Kreisinger - Trenér Zákupy B Junioři 

Ondřej Průcha - Kapitán Zákupy A 
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Staňkův super kemp 2023 
Naši junioři Karolína Krahulcová, Tereza Středová, 
Matouš Severa, Jindřich Kreisinger, Josef Vošvrda, Ondřej 
Šefčík, Jakub Řehák, Daniel Lalák se za podpory našeho 
oddílu zúčastnili volejbalového kempu v Dřevěnicích, 
který pořádá Lubomír Staněk bývalý blokař Dukly 
Liberec a současný člen jejího trenérského týmu. 
Na kempu jsou jeho účastníci vedeni týmem zkušených 
hráčů a trenérů, kteří jim předávají své zkušenosti. Dále 
poznají, jak probíhá trénink vrcholových sportovců.  
          
     
Hodnocení kempu tak jak ho vidí naši junioři: 
Karolína Krahulcová 
Na kempu jsem se zlepšila ve všech herních činnostech, 
sice tréninky byly velmi náročné, ale opravdu stálo za to 
to vydržet. Líbil se mi přístup trenérů a celkově tréninky. 
Určitě bych jela znovu. 
Tereza Středová 
Dalo mi to mnoho nových zkušeností a větší chuť hrát 
volejbal. Nejvíce se mi líbilo ranní běhání. Pokud to 
půjde, ráda pojedu znovu. 
Matouš Severa 
Volejbalový kemp mi přinesl nové zkušenosti, techniky 
a  výdrž. Nejvíce se mi líbila obtížnost tréninků. Určitě 
pojedu znovu. 

Daniel Lalák 
Kemp mi dal nový pohled, jak se dá trénovat, a také jsem 
nabral nové zkušenosti. Nejvíce se mi líbili mladí 
a zkušení trenéři a celkem fajn kolektiv. Počítám s tím, že 
pojedu znovu. 
Ondřej Šefčík 
Získal jsem spoustu nových zkušeností týkajících se 
volejbalu a nápadů na trénování. Nejvíc se mi líbil 
přístup trenérů. Asi bych jel znovu. 
Jindřich Kreisinger 
Dozvěděl jsem se, že jdu na smeč opačně nohama. 
Rozdělení do týmu bylo podle výšky a tak jsem skončil 
v horší skupině a měl jednodušší tréninky. Pokud pojede 
zbytek týmu, pojedu také. 
Jakub Řehák 
Naučil jsem se lépe padat pod míče a zlepšil jsem si 
načasování a pohyb na bloku. Nejvíce se mi líbila kvalitní 
antuka, přístup trenérů a rozcvičky. Určitě bych chtěl jet 
znovu. 
Josef Vošvrda 
Zlepšil se mi výskok a příjem. Bavili mne večerní turnaje, 
přístup trenérů a hlavně dobré jídlo. Pojedu určitě znovu. 

Za oddíl volejbalu Karolína Krahulcová  
a Ondřej Průcha 

TJ VOLEJBAL ZÁKUPY

Oddíl volejbalu informuje
Dne 19. 8. 2023 proběhl na antukových kurtech 
63.  ročník turnaje O pohár města Zákupy. Turnaje 
se  zúčastnilo celkem 9 týmů z Libereckého kraje. 
V  tropickém počasí probíhaly volejbalové zápasy 
na  třech kurtech. Hrálo se systémem každý s každým. 
Ozdobou turnaje byl zápas Mori Teamu a Jelimánovců. 
V  tomto zápase jsme viděli krásné volejbalové akce. 
Na  prvním místě se umístil Mori Team, na druhém 
Jelimánovci, a třetí Jasoň&Drsoň. Myslím, že se turnaj 
vydařil a všichni se těší na další ročníky.  

Na tomto místě bych chtěl poděkovat starostovi města 
Zákupy Ing. Radkovi Lípovi za podporu turnaje, dále 
Miloši Čiberovi za práci hlavního rozhodčího 
a  za  udržování kurtů po celou dobu turnaje, Květě 
Kreisingerové a Zdeňce Kadlecové za úžasný bufet. Dále 
pak sponzorům, pivovarům Born z Nového Boru a Sever 
z Děčína, firmám Okna Moravčík a Narex. V neposlední 
řadě Petrovi Kreisingerovi za pomoc s přípravou turnaje.  
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ODDÍL VOLEJBALU INFORMUJE

Nastoupené týmy při zahájení

Turnaj zahájil předseda oddílu Miloš Machačka st.

Hra probíhala na všech kurtech

Vyhlášení vítězů 

Vítěz turnaje Mori Team

Od nového školního roku bude náš oddíl nově vést 
kroužek volejbalové přípravky. Kroužek bude zaměřen 
na přípravu dětí pro hraní volejbalu, ale i ostatních 
míčových her. Určen je pro žačky a žáky prvního stupně 
základní školy. Nábor bude probíhat od 7. 9. každý 
čtvrtek v tělocvičně ZŠ v 15:30 po celý měsíc září.  
Pokračovat bude kroužek volejbalu pro druhý stupeň 
ZŠ. Nábor bude probíhat ve stejném termínu. Budeme 
rádi, když přijde co nejvíce zájemců z řad dívek 
i chlapců, tak aby mohly navazovat na úspěchy svých 
předchůdců a mohli se účastnit soutěží starších žáků 
a žákyň. 
Také uvítáme zájemkyně a zájemce o volejbal ve věku 
juniorském.  

V rámci kraje je náš oddíl výjimkou, máme více juniorů než juniorek, takže naše mladé volejbalistky nemohou hrát 
soutěž. Budeme rádi za každou novou členku týmu. 

Pro rekreační hráče a hráčky bude určen nedělní smíšený trénink od 18:00 hodin, ten bude probíhat bez účasti hráčů 
kteří hrají soutěže. Zveme tedy širokou veřejnost na tyto tréninky. V měsíci září jsou na antuce a od října 
v tělocvičně. 
Pro sportovní hráče a hráčky je určen úterní smíšený trénink od 17:00 hodin, v září na antuce a od října v tělocvičně. 
Ženský trénink je v pondělí od 17:30 hodin, hraje se na nižší výšku sítě. Opět v září na antuce a od října v tělocvičně. 
Tréninky mužů a juniorů jsou nově v pondělí od 19:00 hodin v hale a v pátek od 17:30 hodin v tělocvičně. 
Budeme rádi, když přijdete a rozšíříte naše řady.       

Za oddíl volejbalu Ondřej Průcha 

Volejbalový kroužek
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Ve dnech 1. – 7. července 2023 se v České republice 
konalo Mistrovství světa v trail orienteeringu. Centrem 
závodů byly Zákupy na Českolipsku; soutěžilo se ale také 
v Mníšku v J izerských horách, Šemanovicích 
na Kokořínsku nebo Všemilech u Srbské Kamenice. 
Do závodů se zapojilo 184 závodníků z 22 zemí z celého 
světa.  
Trail orienteering je jedním z odvětví orientačních 
sportů. Nesoutěží se v něm v běhu nebo rychlosti 
pohybu, ale v přesnosti a rychlosti čtení mapy 
a  porozumění terénu. Jednotlivé úlohy, které závodníci 
řeší, představují mapové a terénní hlavolamy, jejichž 
řešení vyžaduje nejen ovládnutí běžných orientačních 
technik, jako je práce s buzolou nebo odhady 
vzdáleností, ale i zkušenosti, znalost různých typů 
krajiny, prostorovou představivost a rychlý úsudek.  
Zajímavostí tohoto sportu je, že v něm soutěží ženy 
i muži dohromady, a to i bez rozlišení věku. Vzhledem 
k  nízkým nárokům na pohyblivost závodníků je sport 
velmi vhodný pro tělesně znevýhodněné osoby a jejich 
kategorie Physically challenged je hojně obsazená, 
přičemž mnozí závodníci z této kategorie jsou zdatnou 
konkurencí i účastníkům bez fyzického znevýhodnění.  
Česká republika patří v této disciplíně ke světové špičce, 
což se potvrdilo i na letošním šampionátu. 
Úspěch zaznamenaly obě naše štafety, na třetím místě se 
umístila jak štafeta v kategorii Open ve složení Daniel 
Locker, Ondřej Macek, Pavel Ptáček, tak i štafeta 
v  kategorii Physically challenged, která závodila ve 
složení Hana Doležalová, Pavel Dudík, Jana Kosťová. 
Mimořádného úspěchu naši reprezentanti dosáhli 
v  disciplíně TempO, kde se mistrem světa stal Ondřej 
Macek s neuvěřitelným náskokem 101 sekund před 
druhým Simonem Frascarolim z Itálie, jehož čas předčil 
téměř o čtvrtinu. Na třetím místě pak skončil opět Čech, 
Daniel Locker, následovaný Šimonem Marečkem na 
místě čtvrtém. Překvapením bylo umístění Anderse 
Haugskotta (NOR) na šestém místě, neboť se jedná 
o závodníka, který je na mistrovství světa vůbec poprvé 
a do dnešního dne nemá žádné body světového rankingu. 
Celkový průběh závodů a dojmy závodníků shrnul ředitel 
závodu, Libor Forst: „Mistrovství se začalo připravovat 
v  roce 2017, dvakrát se odkládalo, čímž se dostalo do 
finančních i personálních potíží, ale při pohledu zpět to 
bylo krásných šest let. Díky sponzorům, kteří s námi 
vydrželi čekat (hlavně PRE a MFF UK), díky podpoře 
města a zámku Zákupy, díky desítce nejbližších 
spolupracovníků a několika desítkám dobrovolníků se 
podařilo uspořádat v krásných terénech kvalitní 
a náročné závody. Úspěch závodu se pozná podle toho, 
že vám přijdou poděkovat i ti, kdož nevyhráli. A nebylo 
jich málo. A když k tomu připočteme závěrečné zlaté 
zakončení, zní to jako pohádka. 
Příští rok je největší akcí trail orienteeringu mistrovství 
Evropy ve Finsku, kam česká výprava opět odjede 
s nejvyššími ambicemi. 

Výsledky: 
PreO, Open class: 
1. Arno Grønhovd (NOR) – 67 b./197 sec. 
2. Bjärne Friedrichs (GER) – 67b/332 sec. 
3. Michele Cera (ITA) – 67b/380 sec. 
4. Laura Eliza Lapina (LAT) – 66b/161 sec. 
5. Antti Rusanen (FIN) – 66b/201 sec. 
6. Pinja Mäkinen (FIN) – 66b/202 sec. 
( 1 3 . Š i m o n M a r e če k , 1 5 . To m á š L e š t í n s ký , 
29. Pavel Ptáček) 

PreO, P-Class: 
1. Michael Johansson (SWE) – 61b/391,5 sec. 
2. Ola Jansson (SWE) – 61b/394,5 sec. 
3. Vladyslav Vovk (UKR) – 57b/343,5 sec. 
4. Alejandro Aguilar Lara (ESP) – 56b/176 sec. 
5. Jana Kosťová (CZE) – 56b/241 sec. 
6. Hana Doležalová (CZE) – 55b/254,4 sec. 
(20. Pavel Dudík, 28. Bohuslav Hůlka, 31. Pavel Šprynar, 
34. Petr Krystek) 

Štafety, Open class: 
1. Německo (Ralph Körner, Nina Döllgast,  
Bjarne Friedrichs) – 3 min 13 sec. 
2. Itálie (Alessio Tenani, Marcello Lambertini, 
Aaron Gaio) – 3 min 39.5 sec. 
3. Česká republika (Daniel Locker,  Ondřej Macek,  
Pavel Ptáček) – 4 min 38 sec. 

Štafety, P-Class: 
1. Finsko (Tuomo Niskanen, Eero Hakanen, Pekka Seppä) 
– 14 min 
2. Š v é d s k o ( I n g a G u n n a r s s o n , O l a J a n s s o n , 
Michael Johansson) – 14 min 46 sec. 
3. Česká republika (Hana Doležalová, Pavel Dudík, 
Jana Kosťová) 

TempO (závod byl konán bez rozlišení kateogrií): 
1. Ondřej Macek (CZE) - 270 sec. 
2. Simone Frascaroli (ITA) - 371 sec. 
3. Daniel Locker (CZE) - 406.5 sec. 
4. Šimon Mareček (CZE) – 412 sec. 
5. Šimon Mižúr (SVK) – 417 sec. 
6. Anders Haugskott (NOR) – 420,5 sec. 
(20. Pavel Ptáček) 

Odkazy: 
Oficiální web: www.wtoc2023.cz 
Kompletní výsledky: https://top.yq.cz/event/wtoc-2023 
Fotografie: https://flickr.com/photos/wtoc2023/albums 
-  autor WTOC 2023 – Dan Dvořáček 
Kontakt: media@wtoc2023.cz 

MISTROVSTVÍ SVĚTA V TRAIL ORIENTEERINGU

http://www.wtoc2023.cz
https://top.yq.cz/event/wtoc-2023
https://flickr.com/photos/wtoc2023/albums
mailto:media@wtoc2023.cz
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Dále připravujeme 

• Rozsvícení stromečku 
• Mikulášskou nadílku 
• MALÉhRY (znáte z „Déčka“) 
• Josef Klíma - České podsvětí 
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Římskokatolická farnost, Mimoňská 228, 471 23 Zákupy, 
pravidelná bohoslužba: každou neděli od 8.30 hod., 
v týdnu dle rozpisu 

Relativita času 
Letní měsíce jsou za námi a začátek školního roku 
je před námi. Jsou chvíle, na které se těšíme a nemůžeme 
se jich dočkat, a které pak uplynou jak voda v bystřině. 
Žáčkům a studentům a vlastně někdy i rodičům se zdají 
prázdniny a dovolená v nedohlednu, čas utíká tak 
pomalu. Ty pak přijdou a jakoby někdo zamával 
k o u z e l ným  p r o u t k e m , už j e t a d y 1 . z á ř í . 
To je ta relativita času.  
A letos ty prázdniny doslova letěly. V celém světě 
se křesťané modlili a těšili na přelom července a srpna, 
kdy se měly v Portugalsku uskutečnit Světové dny 
mládeže. Svou přítomností je měl obohatit i svatý otec 
František. Tolik příprav a práce dlouho před jejich 
začátkem, které bylo nutné vynaložit na jejich zdar. Sami 
mladí lidé se zapojili a neúnavně pracovali po boku 
organizátorů, aby vše pro více než jeden a půl milionů 
účastníků bylo přichystáno a nic nenarušilo jejich zdárný 
průběh.  
Portugalsko je krásná, malá země ležící na jihozápadu 
Pyrenejského poloostrova našeho světadílu omývána 
Atlantickým oceánem. Má 10,35 milionů obyvatel, tedy 
přibližně stejný počet jako Česká republika. Tato země 
byla omilostněna v r. 1917, kdy se v malé horské obci 
Fatima vzdálené od Lisabonu asi 80 km severně zjevila 
Matka Boží. Její poselství a předpovědi svěřené třem 
dětem Lucii, Františkovi a Hyacintě mají stále platnost 
pro lidstvo a týkají se celého světa. Hlavním městem 
Portugalska je město Lisabon, kde právě probíhaly 
Světové dny mládeže.  
Dne 2. srpna po příletu svatý otec František uvedl, že sní 
o Evropě, která by svou vynalézavostí uhasila válečná 
ohniska  a rozsvítila světlo naděje. O Evropě, která by 
uměla znovu objevit svou mladistvou duši, a která by 
zahrnula národy a lidi, aniž se honila za ideologickou 
kolonizací. Jsou to velmi důležitá slova, která by měla 
oslovit každého člověka, člověka starého, mladého, všech 
stavů a profesí. 
Na každý den Světových dnů bylo připraveno mnoho 
akcí, setkání, společných pobožností, to se nedá 
jednoduše popsat. Musí se to prostě zažít. Papež 
se  setkával a mluvil s mnoha lidmi, samozřejmě 
především mladými lidmi. Byl inspirací a povzbuzením. 
Zdůrazňoval, že křesťané jsou a musí být povzbuzením 
pro tento svět. Dne 6. srpna v Parku Tejo u ústí 
stejnojmenné řeky při závěrečné nedělní mši svaté, která 
byla vyvrcholením Světových dnů mládeže, svatý otec 
pronesl: „Sám Ježíš vám tady dnes říká: Nebojte se, 
nebojte se, dodejte si odvahy, nebojte se (papež vlastně 
opakoval Ježíšova slova z evangelia o proměnění na hoře 
Tábor). Ježíš vás zná, srdce každého z vás, zná život 

každého z vás, zná radosti, smutek, úspěchy a selhání, 
zná vaše srdce. Nezáříme, když vystavujeme dokonalý, 
uspořádaný a pěkně upravený obraz, i když se tak cítíme 
silní a úspěšní. Ne. Jsme prosyceni světlem a záříme 
teprve, když přijmeme Ježíše a naučíme se milovat jako 
On.“    
Na úplný konec pak ještě položil otázku: „Co si sebou 
odnášíme?“ A odpověděl třemi slovesy:„zářit, naslouchat 
a nebát se!“       
A co ještě dodat na závěr? Z České republiky se do 
Portugalska vydalo více než tři tisíce mladých lidí. Zažili 
neobyčejné dny, na které nezapomenou celý život. 
Setkali se nejen se svatým otcem, biskupy a knězi, ale 
s  dalšími mladými lidmi z více než 200 zemí světa. 
Setkali se s pohostinnými obyvateli Portugalska a viděli 
jejich zemi. Spolu se všemi čelili vysokým teplotám těch 
dnů ať už tím, že se dělili o stín, vodou, zmrzlinou, 
ledovou tříští, mimochodem velmi oblíbenou, a dalším 
nepohodlím vždy spojených s poutí. Zažili také spoustu 
legrace a smíchu. Využili po dobu dnů mládeže zřízeného 
národního českého centra atd. Někteří využili i možnost 
navštívit světové poutní místo ve Fatimě, ostatně stejně 
jako svatý otec.  
Ne každý se mohl účastnit Světových dnů mládeže. Oni 
nesli naše prosby a žádosti. My ostatní jsme je provázeli 
svou modlitbou a myšlenkami. Všichni však společně 
prosíme: „Pane Ježíši, pomáhej nám od všeho zlého!“ 
A protože je začátek školního roku, prosíme i za všechny 
žáky a studenty, učitele a rodiče.  

A ještě nakonec  
Dovolte mi, abych se s vámi podělila o jednu příhodu 
z  prázdnin, kterou nám vyprávěl jeden známý. Volně 
navazuje na slova svatého otce z Lisabonu týkající 
se ideologické kolonizace. 
Onen známý se svou manželkou vzali své vnuky 
na  několikadenní plavbu na lodičkách po české řece. 
Chlapcům se prázdninové dobrodružství samozřejmě 
líbilo a na jednom kotvišti se spřátelili s přibližně stejně 
starými kluky. A jak to bývá, podnikli společně průzkum 
po tábořišti a objevili kiosek s občerstvením. Byli však 
bez financí a proto se vrátili, aby o ně požádali. Náš 
známý podával vnukům koruny na útratu a v tom slyší, 
jak otec kamarádů povídá: „Já mám jen kartu, běžte 
za jedničkou, ta má drobné.“   
Co k tomu dodat. Zdá se, že slovo matka, maminka, 
matička, maminečka atd. bude brzy sprosté slovo. 
Objevují se totiž zcela vážné úvahy o tom, že by 
v  rodném listě a dalších dokladech mělo být místo 
kolonky „Matka“ a „Otec“ uvedeno „rodič jedna“ a „rodič 
dvě.“ Opravdu jsou lidi tak hloupí, že si nechají vnutit 
takovou pitomost jen proto, aby byli „moderní? “  Matka 
Boží, Panna Maria by pak zřejmě byla jediná s tímto 
jedinečným označením.  

ZPRÁVY Z FARY
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Sympozium - pozvánka 
Předběžně Vás informujeme o tom, že dne 7. října 2023 
se uskuteční na Státním zámku v Zákupech  sympozium  
„Sasko-lauenburské a medicejské tradice v Čechách“, 
které pořádá Římskokatolická farnost Zákupy, Státní 
zámek Zákupy a další. Podrobnosti se dovíte v příštím 
Zákupském zpravodaji.   

                                                                                                                                                   
za farníky M. Hašlová 

ZPRÁVY Z FARY

Interiér kostela

Interiér kostela

Oprava severní strany fasády kostela 

Krásné květy jiřin, které byly oblíbenými květinami císaře 
Ferdinanda V. Dobrotivého, který se zasloužil o poslední 
přestavbu kostela do novogotického slohu
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Pan Zdeněk Patočka oslavil v červenci své 90. narozeniny. 

Narodil se 3. 7. 1933 ve Mšeně u Mělníka, s rodiči se do Zákup 
přestěhoval v roce 1949. V roce 1990 byl na kandidátce 
Občanského fóra zvolen starostou Zákup a funkci vykonával 
do roku 2002. 
Během působení Zdeňka Patočky na zákupské radnici se městu 
dařilo získávat granty a dotace, s jejichž pomocí byly 
dokončeny inženýrské sítě a plynofikace města včetně Nových 
Zákup, zrekonstruováno 261 bytových jednotek v Nových 
Zákupech včetně domu s pečovatelskou službou, 70 bytů 
v rámci rekonstrukce dvou tzv.  „kyjeváků“ po sovětské posádce 
a čp. 521, postaven domov důchodců,zrekonstruovaná 
kanalizace a vybudováno nové sídlo místního hospodářství, 
hasičská zbrojnice a sběrný dvůr, vybudovány autobusové 
zastávky a čekárny, uskutečněna vestavba půdních bytů 
a rekonstrukce domů čp.  339 - 340 a 341 - 342 ve Školní ulici 
a další nástavby bývalých vojenských domů v Gagarinově ulici. 
Objekt bývalé mateřské školy v Nádražní ulici byl 
rekonstruován na byty a tím vším už počet městských bytů 
překročil pět set. Byly vydlážděny chodníky, dokončen vodovod a vodojem v Brenné, vyčištěn a upraven rybník 
v Nových Zákupech, vybudovány dětské koutky a hřiště, zrekonstruována  požární nádrž v Kamenici a spoustu 
dalšího. 

Bylo toho za těch 12 let opravdu mnoho a podrobný výčet všeho, co bylo vybudováno, najde zájemce v městské 
kronice. Období, kdy stál Zdeněk Patočka v čele Zákup, bylo obdobím rozmachu a růstu. Zcela zaslouženě obdržel 
v roce 2012 Prestižní cenu města Zákupy za přínos k rozvoji města. 

  

JUBILANTOVI PŘEJEME 
VŠECHNO NEJLEPŠÍ,  

PEVNÉ ZDRAVÍ A HODNĚ 
SPOKOJENOSTI 

DO DALŠÍCH LET.

http://funprint.eu
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